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K. TURGUT: Sayın Valim, yaklaşık 

iki yılı aşkın süredir “Anadolu’nun 

Zirvesi”, olarak tanımlanan 

Erzurum’da görev yapıyorsunuz. 

Erzurum Vilayeti hakkında buraya 

atanmadan önceki düşünceleri-

niz ve göreve başladıktan sonraki 

düşüncelerinizi öncelikle alabilir 

miyiz? 

Erzurum Valisi Sebahattin ÖZTÜRK

“Erzurum
Devletin Doğuşuna Evsahipliği 
Yapmış Bir İlimizdir”

Röportaj:  Kasım TURGUT

VALİ S. ÖZTÜRK: Sorunuzun ba-
şında da ifade ettiğiniz gibi Erzurum 
“Anadolu’nun Zirvesi” olan kendine 
has özellikleri bünyesinde barındı-
ran bir ilimiz. Birçok alanda zirve-
yi zorlayan, Anadolu’nun marka 
şehirlerinden birisi. Ben Erzurum’a 
atanmadan önce bu kadim şehrimi-

zi iyi derecede tanıyor, biliyordum. 
Yüksek Öğrenime ilk olarak Atatürk 
Üniversitesinde başladım. Bir yıllık 
bir eğitim dönemi geçirdim burada. 
Yani çok önemli bir şehre atandığı-
mın farkındaydım. 

Zaten Erzurum’u tanımak için bu-
rada yaşamaya gerek de yoktur. 
Çünkü Erzurum son yüzyılda önemli 
olaylara tanıklık etmiş, bizzat yaşa-
mış ve hatta bir devletin doğuşuna 
evsahipliği yapmış bir ilimizdir. Fi-
ziken görmemize gerek kalmadan, 
şöyle 100 yıl kadar geriye gittiğimiz 
de Erzurum’u yakınen tanıma fırsatı 
buluruz. Tarih bilgimiz Erzurum’un 
Selçuklu ve Osmanlı döneminde 
de önemli bir merkez olduğu ger-

Erzurum, herşeyden önce 

mert, cesur, vatansever, 

manevi değerlerine sahip 

çıkan, kadirşinaz insanı ile 

simgeleşmiş bir ilimizdir. 

Tarihi derinliği ve dokusu, 

stratejik konumu, ülke 

ekonomisi içerisindeki yeri ve 

kendine özgü fiziksel yapısıyla 

da ayrı ayrı birer simgedir 

aslında.
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çeğini bize hatırlatıyor. Dolayısıyla 
ben göreve başlamadan önce de 
Erzurum’un kendine özgü bir ruhu-
nun olduğunu ve hala bu önemini 
taşıdığını biliyordum. Göreve başla-
makla birlikte bu kadim şehrin geç-
mişten gelen misyonunun devam 
ettiğini gördüm. Bizim gayemiz bu 
önemli hüviyetine katkı sağlamak 
olmuştur.

Tabii benim öğrencilik dönemimden 
bu tarafa fiziki manada epey bir 
değişiklik olduğunu gördüm. Ken-
disine dünya arenasında bir hedef 
koyan, kentsel dönüşüm çalışma-
larını başlatmış,  büyüyen, gelişen, 
modern bir Erzurum’a şahit oldum. 

K.TURGUT: “Erzurum ilinin 2023 

vizyonu” konusunda çalışmala-

rınız var mı? Cumhuriyetimizin 

kuruluşunun 100. Yıl dönümünde 

Erzurum İlini nerede görmek isti-

yorsunuz. Bununla ilgili bir yol ha-

ritanız var mı? 

VALİ S.ÖZTÜRK: Evet, 2023 ül-
kemizin kendisini zirveye hazırladığı 
bir tarih. Devletimiz, hükümetimiz 
kısa ve uzun dönemli projelerini ve 
kalkınma hamlelerini 2023’ün bü-
yük ve lider Türkiye’si için dizayn 
ediyorlar. Tabii Erzurum’da bundan 
payına düşeni alacaktır. Cumhuri-

yetimizin 100. Yılında hem büyük 
Türkiye’nin bir şehri olarak, hemde 
kendi dinamiklerinin herekete geçi-
rilmesiyle lider ülkemizin lider kent-
lerinden birisi olacaktır. Bundan hiç 
kuşkum yoktur. Hükümetimiz, nasıl 
bütün programlarını 100. Yıl için 
yapıyorlarsa, bizde yol haritamızı 
ona göre hazırlıyoruz. Ben özel-
likle kış turizmi konusunda ortaya 
konulan çabaların o dönemlerde 
tam manasıyla meyvelerini verece-
ğini düşünüyorum. Cumhuriyetin 
temellerinin atıldığı bir şehir olarak, 
ayrı bir önem verdiğimiz 100. yılda, 
dünyanın her tarafında Erzurum’un 
konuşulmasını, kış turizmi ile özdeş-
leşmesini ve dünyanın çekim mer-
kezi olmasını arzu ediyorum.    

Ayrıca Erzurum ülkemizin en önem-
li hayvancılık merkezidir. Bunu da 
göz ardı etmiyoruz. Kalkınmamızın 
bir ayağı olarak da tarım ve hay-
vancılığı görmek durumundayız. Bu 
manada devletimizin önemli des-
tekleri söz konusudur. Cumhuriyet 
tarihinin en önemli projelerinden 
olan DAP’ın idare merkezinin de 
Erzurum’da kuruluyor olması, İlimi-
zin avantajlarının değerlendirilerek 
gelişmesine ve ülke ekonomisine 
katkı sunmasına fırsat verecektir. 
Bugün temeli atılan bu çalışmalar 

Cumhuriyetimizin 100. Yılında kar-
şılığını bulacaktır. 

K.TURGUT: Erzurum 2011 UNI-

VERSIADE oyunlarına başarılı bir 

evsahipliği gerçekleştirdi. Ulus-

lararası düzeyde gerçekleştirilen 

bu organizasyonun ülkemize ve 

Erzurum’a kazandırdıkları konu-

sunda neler söylemek istersiniz. 

VALİ S. ÖZTÜRK: 25.Dünya Üni-
versitelerarası Kış Oyunlarının ili-
mizde gerçekleştirilmesi bize önemli 
katkılar sağladı. Her zaman ifade 
ettiğim gibi 2011 UNIVERSIADE kış 
sporları alanında bize lig atlatmış-
tır. Ülkemiz de bu manada önemli 
bir tecrübe kazandı. Çünkü ülke-
mizde de bu kadar geniş çaplı bir 
organizasyon ilk defa yapıldı. Şimdi 
ilimize kazandırılan spor tesislerine 
baktığımız zaman bir çoğunun değil 
üklemizde, dünyanın birçok geliş-
miş ülkesinde dahi olmadığını gö-
rürüz. Bu kazanımlar Erzurum için 
önemli bir altyapıdır. Az öncede be-
lirtmiş olduğumuz hedeflerimizi işte 
bu altyapı üzerine inşa edeceğiz. 
Eğer biz o zaman UNIVERSIADE’yi 
Erzurum’da yapmamış olsaydık, 
hükümetimiz bu kadar tesisi ilimize 
kazandırmış olmasaydı, şimdi bu 
konuları konuşuyor olmayacaktık. 
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Belki dünya çapında bir kış turizm 
merkezi hedefine henüz ulaşmadık 
ama emekleme dönemini de 2011 
UNIVERSIADE ile birlikte geride bı-
raktık. Artık ayaklarımızın üzerinde 
durabiliyor, kendimize büyük hedef-
ler koyabiliyoruz. Mesela Kış Olim-
piyatlarına aday olma konusundaki 
düşüncemizi yüksek sesle dillendire-
biliyoruz. 

Herşeyden önce, 2011 Dünya 
Üniversitelerarası Kış Oyunları’nı 
organize etmekle birlikte kendimi-
zi dünyaya entegre ettik. Öz gü-
venimiz geldi. Artık kış sporlarında 
bizimde söyleyecek sözümüzün 
olduğunu herkese gösterdik. Bu 
alanda, Erzurum’un bu günü, düne 
göre çok daha iyi durumdadır. Hiç 
kuşkum yok ki, yarınları daha da iyi 
olacaktır. Çünkü Erzurum o kritik 
eşiği çoktan aştı. Artık altyapısı, tek-
nolojisi, yetişmiş insan gücü ile  ile-
riye bakan bir Erzurum görmekteyiz. 
Bundan sonra Erzurum’un hedefi 
mutlaka ve mutlaka Olimpiyatlar 
olmalıdır. İşte bütün bunları bura-
da konuşabiliyorsak, bunun sebebi 
2011 UNIVERSIADE’dir. 

K.TURGUT: Erzurum için simge-

sel kent tanımlaması yapılmak 

istenirse Erzurum ilini tanımlayan 

cümle ne olurdu? 

VALİ S. ÖZTÜRK: Erzurum, her-
şeyden önce mert, cesur, vatan-
sever, manevi değerlerine sahip 
çıkan, kadirşinaz insanı ile simge-
leşmiş bir ilimizdir. Tarihi derinliği ve 
dokusu, stratejik konumu, ülke eko-
nomisi içerisindeki yeri ve kendine 
özgü fiziksel yapısıyla da ayrı ayrı 
birer simgedir aslında. Erzurum’u 
diğer illerimizden ayıran çok belir-
gin özellikleri vardır. Bunu yukarıda 
da sık sık ifade ettik. Bu manada 
simgesel kent tanımlamasını tek bir 
kelimede özetleyecek olursak, geç-
mişi ile geleceğini harmanlayarak 
“İpekyolundan Olimpiyatlara Erzu-
rum” ifadesini kullanabiliriz. 

K.TURGUT: Erzurum ilinde sizin 

başlatmış olduğunuz ve özellikle 

önem verdiğiniz bir proje var mı? 

Bahseder misiniz? 

VALİ S. ÖZTÜRK: Ben göreve 
başladığımda malumunuz olduğu 
üzere 2011 UNIVERSIADE’nin ha-
zırlık dönemi devam ediyordu. Hat-
ta en yoğun günleriydi. Bu hazırlık 
ve inşaat dönemi aynı zamanda 
Erzurum’un geleceğine atılan bir 
imzaydı. Dolayısıyla ilimiz için en 
büyük proje yürütülüyordu. Doğal 
olarak kendimizi bu projeye adap-
te ettik ve o süreçte enerjimizin ve 
zamanımızın büyük bir bölümünü 
buraya harcadık. Şayet böyle bir 
proje başlamamış olsa idi, sanırım 
benim yine yöneleceğim alan Kış 
turizmi olurdu. Çünkü aklın yolu 
birdir. Ülkemizin artık çar çur edi-
lecek kaynağı yoktur ve her kuruşu 
çok değerlidir. Şehrin kalkınmasına 
yönelik projeler hayata geçirirken, o 
bölgenin avantajlarını ve dezavan-
tajlarını ço iyi analiz etmek zorun-
dasınız. Yaşam şartlarını olumsuz 
yönde etkilemesini bir tarafa koyar-
sak, ilimizin en büyük avantajı, kış 
turizmine uygunluğudur, kış memle-
keti olmasıdır. Görev yaptığım süre 
içerisinde sanırım en fazla önemi bu 
konuya verdim. Eğitim, sağlık, tarım 
ve hayvancılık ise önem verdiğim 
diğer konular oldu. Bu alanlarda 
da önemli çalışmalar yaptık.  


